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Z A P I S N I K 

 

Sa redovne skupštine Srpske Ornitološke Federacije  2024. 
 

       Dana 16.06.2024. godine sa početkom u 10h u prostorijama Doma kulture u Ugrinovcima  održana je redovna 

skupština Srpske Ornitološke Federacije. 

       Skupštini su prisustvovali: Dragan Kusonić (predsednik), Robert Tomek (potpredsednik), Miroslav Stojanović 

izborna (sekretar), Marina Jovanović (blagajnik),Jelena Virić (član UO.), Miloš Stanković (član UO), Milan Mijić (član 

UO.), Aleksandar Jovanović (predsednik  SO.), Rastislav Turčan (predsednik NO SOF), Branislav Karajović 

(predsednik DK.) nagradjeni članovi SOFa – Prvaci Srbije kao i delegati udruženja članica saveza i sekcija pri savezu. 

        Po planu toka skupštine prvi (svečani) deo ovog zasedanja bio je posvećen  podeli pehara prvacima Srbije za 

2023./24..god..  

        Predsednik Dragan Kusonić  u uvodnoj reči poželeo je dobrodošlicu svim prisutnima i zahvalio im se što su došli 

u ovolikom broju i čestitao    dobitnicima priznanja “prvaka Srbije”  kao i nosiocima prestižne titule ’’Majstor odgoja’’ 

poželevši im puno uspeha u radu i u svim narednim sezonama. 

Nakon uvodne reči zamolio je članove takmičarske komisije da pročitaju imena osvajača ovih laskavih titula i 

dobitnicima uruče pehare. 

    Reč je uzeo predsednik takmičarske komisije g. Miloš Stanković koji je pozdravio sve prisutne i čestitao 

nagrađenima, a nakon toga i uručio priznanja. 

 

ПРВАЦИ СРБИЈЕ за сезону 2023-2024: 

* SEKCIJA „A“ –KANARINCI PESME „HARZER ROLLER“ – Nije bilo takmičenja 

* SEKCIJA „B“ – KANARINCI PESME „MALINO“ – Dejan Kokoškov (37 boda), Društvo za zaštitu i odgoj ptica  „Slavuj“ Beograd 

* SEKCIJA „D“ – KANARINCI BOJE (LIPOHROM) – Mirko Spasić  (183 boda),Udruženje odgajivača sitnih životinja ’’ZOO Jagodina’’  

* SEKCIJA „D“ – KANARINCI BOJE (MELANIN) Goran Vasiljkovič –( 652 boda), Društvo za zaštitu i odgoj ptica ’’GAJ NIŠ’’ Niš 

* SEKCIJA „D“ KANARINCI BOJE (MOZAIK) – Dragan Nikolić (634 boda),Društvo za zaštitu i odgoj ptica  „Slavuj“ Beograd  

* SEKCIJA „E“ – KANARINCI STASA (POLOŽAJA) - Dušan Stevanović - Mikena (720 boda), Društvo za zaštitu i odgoj ptica ’’GAJ NIŠ’’  

* SEKCIJA „F 1“ – DOMESTIFIKOVANE EGZOTE – Robert Tomek – MAJSTOR ODGOJA (524 boda), ’’Sekcija ptičara’’ Subotica 

* SEKCIJA „F 2“ –NEDOMESTIFIKOVANE EGZOTE – Robert Tomek – (80 boda), ’’Sekcija ptičara’’ Subotica 

* SEKCIJA „G “ – EVROPSKA FAUNA – Borivoje Micić- MAJSTOR ODGOJA- (399 boda), Društvo za zaštitu i odgoj ptica ’’GAJ NIŠ’’ 
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* SEKCIJA „H“ – HIBRIDI/BASTARDI Dušan Stevanović - Mikena (335 boda), Društvo za zaštitu i odgoj ptica ’’GAJ NIŠ’’ 

* SEKCIJA „I 1“ – IZLOŽBENE TIGRICE – Milenko Ugrica (179 boda),Udruženje odgajivača sitnih životina ’’Golub’’ Bačka Palanka 

* SEKCIJA „I 2“ – IZLOŽBENE TIGRICE BOJE– Zoran Jakovljević (91 bod),Udruženje za odgoj i zaštitu ptica ’’Zlatno pero’’ Kruševac 

* SEKCIJA „J“ – „AGAPORNIS“ – Milan Mijić - „MAJSTOR ODGOJA“ (397 boda),Kulub za zaštitu i odgoj ptica ’’Sombor’’ Sombor 

* SEKCIJA „K“ – AUSTRALIJSKI PAPAGAJI – Zvonimir Svirčev - „MAJSTOR ODGOJA“ (1096 boda) ’’Sekcija ptičara’’ Subotica 

* SEKCIJA „L“ – AZIJSKI I AFRIČKI PAPAGAJI – Ivan Šokčić (42 boda), ’’Sekcija ptičara’’ Subotica 

* SEKCIJA „M“ – AMERIČKI PAPAGAJI  – Lacko Čongor – (107 boda), Udruženje za zaštitu i odgoj sitnih životinja ’’Kula’’ Kula 

* SEKCIJA „N“ – „AMAZON - CACATUA - ARA - LORIUS – LORRICULUS“ – nije bilo uslova za nagrađivanje 

* SEKCIJA „O“ – GRLICE I EGZOTIČNI GOLUBOVI – Goran Sapožničenko (373 boda),Kulub za zaštitu i odgoj ptica ’’Sombor’’ Sombor 

 * SEKCIJA „P“ – PREPELICE I JAREBICE – Goran Sapožničenko (562 boda),Kulub za zaštitu i odgoj ptica ’’Sombor’’ Sombor 

* SEKCIJA „C3“- KANARINCI PESME „SRPSKI PEVAČ SLAVUJAR“ – Dejan Adžić (605 boda), Društvo za odgoj i zaštitu ptica ’’Bagdala’’ 

Kruševac 

* SEKCIJA „S 1“- ŠTIGLIĆI I BASTARDI SA PESMOM ŠTIGLIĆA – Rade Carević (29 boda Udruženje za odgoj i zaštitu ptica ’’Zlatno 

pero’’ Kruševac  

*NAJUSPEŠNIJE UDRUŽENJE – Društvo za zaštitu i odgoj prica ’’GAJ’’ NIŠ (4226 bodova). 

 

    Delegati su gromoglasnim aplauzom pozdravili sve nagrađene. 

 

Nakon ove dodele g. Dragan Nikolić, predsednik udruženje ’’Slavuj’’ iz Beograda u ime udruženja zahvalio se 

organizatorima izložbi i takmičenja u prethodnoj godini i uručio plakete:  g. Miroslavu Stojanoviću, predsedniku 

udruženja ’’ Zlatno pero’’ Kruševac za uspešnu organizaciju 64. Ornitološkog šampionata Srbije, g. Marku Šarčeviću za 

uspešnu organizaciju savezne izložbe ptica ’’Subotica 2024’’, g. Draganu Kusoniću predsedniku Kluba za zaštitu i odgoj 

ptica ’’Sombor’’ za organizaciju savezne izložbe ptica ’’Sombor 2024’’ kao i g. Branislavu Karajoviću za izuzetnan 

doprinos u razvoju kanarinaca pesme ’’SLAVUJAR’’. 

    Nakon zajedničke fotografije nagradjenih, predsednik Kusonić još jednom je čestitao svim nagrađenima poželevši im 

puno uspeha u daljem radu. 

 

 

        Nakon kratke pauze predsednik je ponovo pozdravio sve prisutne i otvorio zasedanje redovne skupštine Srpske 

ornitološke federacije za 2023/24.godinu. 

 

        Zasedanje je zvanično počelo izborom verifikacione komisije i utvrdjivanjem kvoruma. Za verifikacionu komisiju 

jednoglasno su izabrani gđa Marina Jovanović i g.Rastislav Turčan i g. Milan Mijić,  koji su pristupili proveri 

punomoćja i utvrđivanju kvoruma.  

Komisija je utvrdila da je na skupštini  prisutno 33 od 63 delegata sa pravom glasa čime su potvrdili prisustvo kvoruma 

za nesmetan rad i odlučivanje skupštine. 

 

     Skupština je nastavljena  saopštavanjem dnevnog reda od strane predsedavajućeg. 

     Dnevni red je dat na razmatranje potom je   jednoglasno usvojen. 
 

 

DNEVNI RED : 

 

1. Izbor i izveštaj verifikacione komisije; 

2. Izbor dva overivača zapisnika; 

3. Razmatranje i usvajanje zapisnika sa predhodne Skupštine SOF-a; 



 

 

4. Verifikacija novih i brisanje neaktivnih članica SOF-a; 

5. Izveštaj predsednika o radu SOF-a za 2023.god; 

6. Finansijski izveštaj blagajnika za 2023.god.; 

7. Izveštaj o radu Sudijske organizacije SOF-a; 

8. Izveštaj sa 64. Ornitološkog šampionata Srbije u Kruševcu ; 

9. Izveštaji sekcije SOF-a (slavujari, štiglići i bastardi pesme) ; 

10. Izveštaj takmičarske komisije za takmičasku sezonu 2023/24; 

11. Izveštaj odbora za zaštitu ptica u prirodi; 

12. Izveštaj Nadzornog odbora; 

13. Izveštaj Disciplinske komisije; 

14. Diskusija o podnetim izveštajima i glasanje o istim; 

15. Plan i program za 2024 godinu; 

16. Izbor člana NO SOF-a ( 1 upražnjeno mesto ) 

17. Odluka o visini članarine i cene prstenova za 2025-tu godinu; 

18. Izbor suorganizatora 65-og Ornitološkog šampionata Srbije 

19. Utvrđivanje kalendara izložbi i takmičanja za 2024/25.god.; 

20. Razno  

 

 

Druga tačka: Izbor dva overivača zapisnika; 

Predsednik saveza g. Kusonić  predlaže da iz tehničkih razloga overivači budu iz mesta blizu zapisničara kako 

bi se tehnički proces potpisivanja olakšao. Predloženi su g. Goran Milićević  i g. Vladimir Vasić iz Kruševca. 

Predlozi su jednoglasno usvojeni. 

 

Treća tačka:  Razmatranje i usvajanje zapisnika sa prethodne  Skupštine SOF-a; 

Sekretar saveza g. Stojanović je otvorio ovu tačku i podsetio prisutne da su zapisnik dobili na zvanične e-mail 

adrese te ih pozvao da se izjasne o istom. Nije bilo prijavljenih za reč. Zapisnik sa prethodne skupštine usvojen 

je jednoglasno. 

 

Četvrta tačka: Verifikacija novih i brisanje neaktivnih članica SOF-a;  

Reč je dobio sekretar g.Miroslav Stojanović koji je izneo da je od prethodne skupštine na adresu sekretara 

pristigao jedan zahtev za prijem u savez i to Udruženja odgajivača živine, golubova, kunića i ptica ’’ Bački 

Petrovac’’. Upravni odbor je pregledao podnetu dokumentaciju i doneo zaključak da ovo udruženje ispunjava 

uslove da bude primljeno u članstvo SOF-a. U skladu sa Statutom saveza sekretar je pozvao delegata udruženja 

koje je podnelo zahtev da upozna skupštinu sa svojim udruženjem, namerama i planovima kako bi skupština 

mogla da verifikuje njihov prijem u članstvo. Reč je uzeo  predstavnik udruženja ’’Bački Petrovac’’ g. Nenad 

Kičinja  i u kratkim crtama prisutne upoznao sa istorijatom udruženja kao i sa njihoim namerama u budućnosti. 

Nakon ovih reči pristupilo se glasanju i udruženje ’’Bački Petrovac’’ je jednoglasno primljeno u članstvo SOFa 

sa matičnim brojem 72. Ova odluka je ispraćena aplauzom. Nakon prijema novog udruženja broj delegata na 

Skupštini se povećao za jedan te je konstatovano da sada skupštini prisustvuje 34 delegata sa pravom glasa od 

64. 

Što se brisanja iz članstva tiče izveštaj je podnela blagajnica gdja. Marina Jovanović i iznela da je  uslov za 

brisanje iz članstva na osnovu Statuta i ne plaćanja članarine  ispunilo udruženje ’’ZEBA’’ Iz Kikinde. 

Obzirom da su razlozi za njihovo brisanje statutarne prirode nije potrebno glasanje već samo konstatacija 

činjeničnog stanja. 

Skupština je verifikovala ove promene. 

 

Peta tačka: Izveštaj predsednika o radu SOF-a za 2023.god; 

 Predsednik Dragan Kusonić ukratko je rezimirao rad Upravnog odbora u prethodnom periodu i naglasio da je 

izuzetno zadovoljan brojem organizovanih izložbi i takmičenja sa posebnim osvrtom na sekciju Slavujara koja 

je u prethodnom periodu organizovala najveći broj takmičenja. Ono zbog čega nije zadovoljan je stanje oko 

časopisa Avifaune, ali smatra da je UO učinio sve što je bilo u njihovoj moći da otkloni nastale probleme i da 

se nada da će novoformirani uređivački odbor u narednom periodu rešiti ove probleme i konsolidovati stanje 



 

 

oko štampe i izdavanja ovog časopisa na zadovoljstvo svih članova SOF-a, a da će im upravni odbor stajati na 

raspolaganju za svaku vrstu pomoći. 

Takođe predsednik je zadovoljan kako je stabilizacijom finansijskog stanja saveza nakon prethodnih poprilično 

velikih investicija prvenstveno oko nabavke softvera za organizaciju  izložbi i takmičenja kao i organizacije 

Balkanskog šampionata. 

Izveštaj predsednika je od strane delegata ispraćen  aplauzom. 

 

Šesta tačka: Finansijski izveštaj blagajnika za 2023.god.; 

I ovaj izveštaj predstavnici udruženja članica takođe su dobili pre početka skupštine. 

Prvi deo izveštaja i finansijskog plana predstavio je i obrazložio potpredsednik saveza g. Robert Tomek . Tomek 
se složio sa prethodno iznetim zapažanjem predsednika oko stabilizacije finansijskog stanja u savezu i izrazio 
zadovoljstvo sto će savez obzirom na takvo finansijsko stanje za naredni period ponovo moći da poveća sredstva 
namenjena organizatorima izložbi i takmičenja kao pomoć pri organizaciji. 

Blagajnica Marina Jovanović  je obrazložila deo izveštaja koji se odnosi na plaćene članarine udruženja, 

individualne članarine, nabavku prstenova za obeležavanje ptica kao i o sudijskim članarinama. 

 

Sedma tačka: Izveštaj o radu Sudijske organizacije SOF-a;  

Reč je dobio predsednik SO g. Aleksandar Jovanović koji je ukratko prisutne upoznao sa situacijom u SO i o 

radu u prethodnom periodu.  

 

Osma tačka:  Izveštaj sa 64. Ornitološkog šampionata Srbije 

 Predstavnik  suorganizatora Državnog šampionata, Predsednik udruženja  ’’Zlatno pero’’ Kruševac Zoran 

Jakovljević pročitao je Izveštaj sa 64. Ornitološkog šampionata Srbije koji je ispraćen aplauzom. Ovom prilikom 

udruženje ’’Zlatno pero’’ zahvaljuje se svima koji su pomogli realizaciju ove manifestacije  kao i svim 

odgajivačima koji su uzeli učešće na ovoj najznačajnijoj ornitološkoj manifestaciji u Srbiji. 

 

Deveta tačka:Izveštaji sekcije SOF-a (slavujari, štiglići i bastardi pesme) 

Predsednik sekcije S1 g. Petar Milutinović pročitao je izveštaj o radu sekcije za prethodni period. Izdvojio je 

organizaciju dva savezna takmičenja kao i Državnog šampionata ove sekcije i zahvalio se udruženjima ’’Zlatno 

pero’’ iz Kruševca, ’’Štiglić’’ iz Leskovca  i ’’ZOO Jagodina’’ iz Jagodine na uspešnoj organizaciji ovih 

manifestacija. Milutinović je takođe istakao i organizaciju dva seminara održanih u Nišu i Jagodini. 

Na žalost sekcija se u prethodnom periodu našla u jako nezavidnoj situaciji po pitanju sudija ocenjivača ove 

sekcije te je zbog neuspeha dosadašnjih ocenjivača na sudijskom ispitu došla u situaciju da nema ocenjivače  

koji bi ocenjivali ptice na narednim takmičenjima što je značilo i nemogućnost organizacije istih a što je jedan 

od osnovnih ciljeva i zadatka sekcije te je takvo stanje pretilo da dovede do  neminovnog gašenja sekcije. Ipak, 

rukovodstvo sekcije se nije predavalo već je aktivno pristupilo iznalaženju rešenja i potrazi za novim 

ocenjivačima što je i urodilo plodom te sada sekcija ima trojicu novih ocenjivača pripravnika i to: Nikolić 

Vladimira iz Kruševca, Đilas Marka iz Kruševca i Cakić Sašu iz Leskovca. Nadamo se da ćemo pronaći još 

zaineresovanih kandidata  te da ćemo  kroz par godina dobiti i punopravne sudije SO SOFa. Predsednik sekcije 

je obavestio sve prisutne da se ove godine u Kruševcu u organizaciji udruženja ’’Zlatno pero’’održao državni 

šampionat sekcije S1 kao deo državnog šampionata Srbije na kome su ocenjivali prethodno pomenuti 

ocenjivači, kandidati za pripravnike SO.  

Obzirom da je sekcija za sve kandidate sekretaru SO dostavila svu potrebnu dokumentaciju za prijavu stažiranja 

i dobila povratnu informaciju da je dokumentacija kompletna, potpuna i validna ali da zbog tehničkih razloga i 

pravilnika SO nije moguće organizovati polaganje pripravničkog ispita pre septembra meseca. Kako se po 

pravilniku takmičenja sekcije S1 pa i državnog šampionata ove sekcije realizuju u aprilu i maju mesecu naši 

ocenjivači nisu dobili mogućnost da postanu zvanični pripravnici ocenjivači pre suđenja na ovim takmičenjima. 

 S’tim u vezi ovom prilikom molimo Skupštinu SOFa kao najvišeg organa ove organizacije da donese odluku da 

se rezultati ovih takmičenja uzmu kao validni i merodavni za bodovanje takmičarske komisije SOFa. 



 

 

Skupu su se obratili i sekretar saveza g. Miroslav Stojanović , potpredsednik saveza g. Robert Tomek kao i 

predsednik SO g. Aleksandar Jovanović  i uz dodatna pojašnjenja podržali ovu inicijativu i molbu predsednika 

sekcije s1 g. Milutinovića. Skupština je nakon glasanja jednoglasno prihvatila ovu molbu sekcije S1. 

 

Izveštaj sekcije C3 Srpski pevač  Slavujar 

Obzirom da sekcija Slavujara nije dostavila pisani izveštaj, g. Karajović je usmenim putem delegate upoznao sa 

radom sekcije u prethodnom periodu i planovima za naredni. Istakao je učešće članova sekcije i organizaciju šest 

međunarodnih takmičenja koja su se održala u Beogradu, Kruševcu, Leskovcu i Nišu u organizaciji udruženja 

’’Zlatno pero’’Kruševac, ’’Bagdala’’ Kruševac, ’’Kruševac’’Kruševac, ’’Štiglić’’ Leskovac, ’’Gaj’’ Niš i 

’’Slavuj’’ Beograd. Sedmo takmičenje je bilo u okviru Državnog Šampionata Srbije ponovo u organizaciji 

’’Zlatnog pera’’ iz Kruševca. Takođe članovi sekcije Slavujara učestvovali su i na   Balkanskom šampionatu u 

Bukureštu gde su pokazali apsolutnu dominaciju u kvalitetu i broju ptica. Karajović se pohvalio i učešćem naših 

sudija ove sekcije na Državnom šampionatu Republike severne Makedonije kao i na Svetskom šampionatu u 

španiji. Konstatovan je i neverovatan napredak u kvalitetu naših ptica što dokazuje i rezultat ovogodišnjeg 

najuspešnijeg takmičara sekcije g. Dejana Adžića koji je postigao izuzetan i do sada ne viđen rezultat osvojivši 

605 poena što je skoro trostruko vići rezultat od dosadašnjih šampiona i najuspešnijih takmičara. Takođe sekcija 

ima i dvojicu novih stažista i sve više takmičara što takođe potvrđuje  rast i razvoj ove sekcije. 

 

 

Deseta tačka:Izveštaj takmičarske komisije za takmičasku sezonu 2022/23;  

 Predsednik komisije g. Miloš Stanković  naveo broj organizovanih izložbi i takmičenja u prethodnoj sezoni.  

Naveo je da je bilo tri takmičenja sekcije S1 , čak osam takičenja sekcije C3, tri takmičenja u eksterijeru svih 

sekcija i klasa i jedu specijalku sekcija D i E. Još jednom je čestitao osvajačima priznanja Prvaka Srbije i poželeo 

im uspeh i u narednom periodu. 

 

Jedanaesta tačka:Izveštaj odbora za zaštitu ptica u prirodi;  

Reč je dobio predsednik odbora g. Miroslav Stojanović koji je ponovio ono što govori svake godine, a to je 

činjenica da je  statutarna obaveza svih udruženja u SOF-u da štite ptice u prirodi i da kroz izveštaj o tome 

obaveštavaju savez. Takođe odlukom upravnog odbora odavno je ustanovljen  konkurs za najaktivnije društvo 

na polju zaštite ptica u prirodi u tri kategorije na koji se poslednjih godina ni jedno udruženje nije odazivalo iako 

zasigurno mnoga udruženja tokom godine organizuju razne akcije prehrane ptica i njihove zaštite.  

Ipak na opštu radost ove godine pristigao je jedan izveštaj o akciji prehrane ptica u zimskim uslovima, 

postavljanju kućica za gnežđenje ptica kao i organizaciji raznih vidova edukacije građana o značaju i ptica i 

njivove zaštite.  Taj izveštaj poslala je Sekcija ptičara Subotica čime su zaslužili da kao najaktivnije društvo na 

polju zaštite ptica u prirodi ove godine budu nagrađeni plaketom saveza.  Stojanović je čestitao predstavnicima 

udruženja odgajivača sitnih životinja Subotica ’’ Sekciji ptičara’’ i uručio im ovu prestižnu nagradu. Sve ovo je 

ispraćeno gromoglasnim aplauzom. 

 

 

Dvanaesta tačka: Izveštaj Nadzornog odbora; 

Izveštaj je pročitao predsednik Nadzornog odbora g. Rastislav Turčan.  

G. Turčan je izneo da je Nadzorni odbor veoma zadovoljan radom i transparentnošću u radu upravnog odbora i 

da NO nije učio nikakve nepravilnosti u bilo kom segmentu rada UO. I još jednom pohvalio rad i angažovanje 

rukovodstva SOFa. Ovaj izveštaj ispraćen je aplauzom prisutnih delegata. 

Trinaesta tačka:   Izveštaj Disciplinske komisije; 

Nije bilo disciplinskih postupaka te shodno tome ni izveštaja pri ovoj tački.. 
 

 



 

 

Četrnaesta tačka:  Diskusija o podnetim izveštajima i glasanje o istim; 

Diskusiju je započeo g. Dragan Nikolić pitanjem šta je sa časopisom Avifauna i zašto se već duži period ne 

distribuira članovima saveza? 

Predsednik saveza je dao reč potpredsedniku Tomeku, a nakon njega zamolio predsednika SO Aleksandra 

Jovanovića i člana UO. Miloša Stankovića koji je i član uredništva Avifaune da pokušaju da obrazlože trenutnu 

situaciju i stanje oko časopisa. 

Robert Tomek se ponovo osvrnuo na činjenicu da svi mi smatramo i slažemo se da je Avifauna jako korisna i 

dobra stvar, ali je i podsetio da savez nije u obavezi da izdaje časopis i da distribucija časopisa nikako nije u vezi 

sa plaćanjem individualne članarine o čemu je u više navrata govoreno i diskutovano. Naravno, savez je svestan 

značaja jednog takvog časopisa i trudi se da nastavi i postigne kontinuitet u izdavanju Avifaune, ali da mnoge 

stvari što se časopisa tiče nisu u rukama UO već u delokrugu rada SO. Upravni odbor je u više navrata nudio 

pomoć pa i konkretne predloge za prevazilaženje problema oko časopisa, ali je većina tih predloga odbijena od 

strane SO sa obrazloženjem da će to oni sami rešiti i da su na dobrom putu. Upravni odbor se nada da je to tako 

i očekuje da će se stvari ubrzo normalizovati. Takođe upravni odbor želi da veruje da će novo uredništvo uskoro 

rešiti probleme kako bi novi broj našeg časopisa što pre ugledati svetlost dana na radost svih nas. Tomek veruje 

da će nam o tome nešto više reći Aleksandar Jovanović predsednik SO u čijem delokrugu rada i nadležnosti 

Avifauna i jeste. 

 

G. Aleksandar Jovanović rekao je da je prava istina da Avifaunu nemamo već dve godine za šta je najodgovornija 

osoba g. Dragan Lazarević iz Kragujevca sudija za kanarince boje i stas koji je i bio glavni i odgovorni urednik 

Avifaune. Jovanović kaže da je Lazarević to radio dobro do jednog trenutka pre oko sedam meseci kada je iz 

nepoznatih razloga prestao da se javlja. I pored brojnih pokušaja ljudi iz rukovodstva sudijske organizacije on se 

prosto nikome ne javlja. Aleksandar navodi da je bilo gotovih tekstova, da je i štampanje časopisa po predračunu 

koji je od ugovorio bilo plaćeno, tako da ostaje nepoznanica zašto je i iz kojih razloga Lazarević prestao da se 

javlja i time blokirao izdavanje Avifaune. Nakon svih neuspelih pokušaja da se sa Lazarevićem stupi u kontakt, 

SO je morala da preseče te je na skupštini SO u martu mesecu imenovan je novi izdavački odbor tj. uredništvo 

na čelu sa g. Goranom Sapožničenkom kao glavnim urednikom. Pored Sapožničenka članovi uredništva su i  g. 

Goran Milićević kao sudija SO, g. Milan Đorđević sudija  SO i g. Miloš Stanković ispred UO . Oni su prihvatili 

da se uhvate u koštac sa postojećom problematikom i stabilizuju stvari oko časopisa. Što se tekstova tiče, tekstova 

ima dovoljno, čak i za više brojeva, trenutno se radi na uobličavanju istih i pripremi za štampu, tako da se izlazak 

narednog broja očekuje uskoro. Jovanović je saglasan da je to delokrug rada SO i da ona snosi odgovornost, ali 

jednostavno nisu mogli da utiču na Lazarevića. 

Nadovezao se i g. Miloš Stanković i upoznao prisutne da su tekstovi prikupljeni i da je u toku tehnička priprema. 

Kontaktirana je i štamparija iz Kragujevca sa kojom je sarađivao Lazarević i  kojoj je već tada bila uplaćena 

štampa časopisa i dogovoreno da za isti taj novac odštampaju naredni broj koji  je u pripremi. Trenutni zastoj je 

samo iz razloga nedostatka vremena uređivačkog odbora koji mora usaglasiti termin kada bi svi mogli da budu 

prisutni kako bi se usaglasili oko još nekih sitnica. Stanković kaže da je dogovor i plan da Avifauna bude završena 

sredinom jula meseca. Miloš Stanković ipak naglašava da i dalje postoji doza neke sujete među članovima SO te 

da je iz tog razloga prikupljanje tekstova otežano. Ipak izražava nadu da će u buduće imati dovoljno materjala i 

za naredne brojeve. 

Polemici se priključio i član uredništva g. Goran Milićević koji iznosi da je planirano da jedan broj izađe u julu 

mesecu, a naredni za Državni šampionat. Ovim je ova tema završena. 

Dalja diskusija odnosila se o tehničkim detaljima najave sekcije C3 da je moguće da se zbog sve većeg broja 

ptica u narednom periodu ukaže potreba za trajanjem takmičenja dva dana. 



 

 

Otvorena su mnoga tehnička pitanja, od načina prijave ptica za dva dana takmičenja, do rasporeda slušanja ptica... 

Dogovoreno je da sekcija Slavujara dodatno i detaljnije razradi sve te tehničke stvari kako bi svi takmičari imali 

iste uslove i ne bi bilo problema.  

 

Diskusiju na izveštaj sekcije S1 započeo je g. Zoran Jakovljević i postavio pitanje predsedniku sudijske 

organizacije i upravnom odboru SOF-a zašto SO  i SOF po ugledu na COM i praksom koju je COM primenio u 

slučaju Slavujara ne promoviše sudije za sekciju S1? Podseća da je SOF po Statutu obavezan da deluje u 

saglasnosti sa COM i da poštuje sve pravilnike, akte pa i odluke COM-a. Shodno tom članu Statuta SO i SOF su 

mogli, a zbog svih odgajivača zbog kojih i postoje i morali da za svo ovo vreme od deset godina obezbede sudije 

kako bi se odgajivačima omogućilo nesmetano takmičenje i nagradio njihov trud i rad. Poštujući odluku i praksu 

COM-a SO je mogla rešiti taj problem vrlo jednostavno, a ne da sekciju dovedu u probleme koje smo čuli u 

izveštaju i dovedu je pred gašenje gde najviše ispaštaju odgajivači zbog kojih kako je već rekao i SO i SOF i 

postoje. 

Predsednik SO g. Jovanović odgovorio je da SO ima svoj pravilnik koji definiše proceduru dobijanja statusa 

sudije. Jovanović kaže da članovi IOSO insistiraju na poštovanju pravilnika SO i da je on isti za sve. Napominje 

da procedura promocije sudije ne stoji ni u jednom aktu COM-a, a njihova odluka u slučaju Slavujara ninakoji 

način ne obavezuje SO na bilo šta. Takođe navodi da se u COM-u vrlo često i ne znaju tačne procedure ili se ne 

poštuju pa tako bord direktora često odlučuje o priznanju novih rasa isl. Stav Jovanovića je da IOSO stoji striktno 

iza svoje odluke i da se to neće promeniti. Jovanović tvrdi da su za situaciju oko sudija S1 krivi isključivo sami 

kandidati koji za deset godina nisu želeli da ispoštuju procedure, a na poslednjem sudijskom ispitu na žalost nisu 

pokazali dovoljan nivo znanja da bi položili ispit. Takođe smatra da ne vidi problem u sekciji S1 jer trojica novih 

kandidata za pripravnike mogu po proceduri za par godina dostići status sudije. Potrebno je samo malo strpljenja 

i sve će biti u redu rekao je Jovanović 

Potpredsednik SOF-a g.Tomek u ime UO je izneo da UO nije imao instrumente da utiče na SO iako je imao 

razumevanja za sekciju i podržavao je u svemu pa i u ideji promocije sudija, a sve u svrhu avikulture i poštovanja 

odgajivača entuzijasta i članova  sekcije koji se godinama trude i rade na unapređenju odgoja ovih ptica. 

Predsednik sekcije Milutinović naveo je da je sekcija u više navrata, molbama, predlozima, dopisima i svim 

drugim načinima pokušavala da dopre do SO i reši taj problem, ali nisu naišli na razumevanje. 

Jovanović zaključuje da i dalje ne vidi problem i da je uveren da će novi pripravnici poštujuči proceduru kroz 

par godina postati sudije ukoliko to budu želeli i ozbiljnije shvatili od prethodnih pripravnika. Ovim je ova 

rasprava završena. 

 

Rasprava se dalje povela oko odluke SO o usvajanju novih sekcija i klasa za predstojeću sezonu. 

G. Milan Mijić postavio je pitanje predsedniku SO da li je na skupštini SO doneta odluka o usvajanju novih 

sekcija i klasa za sezonu 2024/25 kako bi odgajivači na vreme znali na čemu su a i kako bi se eventualne promene 

implementirale u softver za organizaciju izložbi. 

Aleksandar Jovanović odgovara da je IOSO doneo odluku da za predstojeću sezonu sekcije i klase ostaju iste. 

Mijić upozorava da već dve godine kasnimo sa implementacijom sekcija i klasa po COMu i da su se velike 

promene na tom polju desile pogotovu u sekcijama egzota. Države u regionu su još prošle godine usvojile te 

izmene za razliku od nas. Jovanović ponavlja da je odluka IOSO da za sezonu 2024/25 sekcije i klase ostaju iste. 

 

Više nije bilo prijavljenih delegata za diskusije po izveštajima te su isti stavljeni na glasanje. 

Svi izveštaji su jednoglasno usvojeni. 



 

 

 
 

Petnaesta tačka: Plan i program za 2024.god.; 

Plan i program za 2024.god pre skupštine dostavljn je delegatima. 

Predsednik je ukratko obrazložio stavke iz predočenog plana. Delegati nisu imali pitanja pa je plan stavljen na 

glasanje i jednoglasno usvojen. 

 

Šesnaesta tačka: Izbor člana NO na upražnjenno mesto; 

Predsednik saveza predložio je da novi član NO bude g. Dragan Gostojić iz Novog Sada. Drugih predloga nije 

bilo. 

G. Dragan se obratio delegatima i prihvatio kandidaturu. Ovaj predlog je jednoglasno prihvaćen i g. Gostojić je 

izabran za novog člana NO. 

 

Sedamnaesta tačka: Odluka o visini članarine i cene prstenova za 2025-tu godinu; 

 

Predsednik je prisutnima izneo stav UO da cene ostanu iste.  

Drugih predloga nije bilo pa je ovaj jednoglasno prihvaćen. 

 

Oko ovog plana reč je uzeo sekretar saveza g.Stojanović i izrazio nemerljivo zadovoljstvo što se konačno u 

jednom planu našla izrada programa za izložbe koji će u mnogome olakšati organizaciju izložbi i takmičenja. 

’’Ovom prilikom se u ime svih udruženja organizatora izložbi zahvaljujem rukovodstvu saveza jer organizatori 

znaju koliko ovo znači i koliko će radnih, neprospavanih noći zameniti jedan ovakav program.’’ rekao je 

Stojanović. Stojanović smatra da je ovo istorijska investicija saveza koja je konkretno pogodila u srž dosadašnjih 

problema u organizaciji izložbi i još jednom se zahvaljuje upravnom odboru saveza što će omogućiti članicama 

jedan ovakav moderan program svetske klase i mogućnosti. 

Plan i program za 2025.godinu jednoglasno je usvojen. 

 

 

Osamnaesta tačka: Izbor suorganizatora 65-og Ornitološkog šampionata Srbije; 

Reč je uzeo sekretar saveza Miroslav Stojanović i upoznao prisutne delegate da je u predviđenom roku pristigla 

samo jedna kandidatura za suorganizatora 65. Ornitološkog šampionata Srbije i to od Kluba za odgoj i zaštitu 

ptica ’’SOMBOR’’ iz Sombora i pozvao predstavnika kluba iz Sombora da se obrati delegatima. 

Reč je dobio g. Zvonko Čuvardić koji je upoznao delegate sa planom ovog udruženja o organizaciji Državnog 

šampionata, predviđenoj lokaciji i ostalim pojedinostima. 

Obzirom da svi znaju kakvi su organizatori članovi somborskog kluba i kakve su njihove mogućnosti delegati su 

jednoglasnom odlukom prihvatili kandidaturu za suorganizatora 65. Ornitološkog šampionata Srbije ’’Kluba za 

odgoj i zaštitu ptica Sombor’’ iz Sombora. Ova odluka je ispraćena aplauzom. 

Pri ovoj tački g.Tomek je podsetio da je UO dobio zahtev SO o proglašenju još jednog memorijala  ’’Toma 

Živadinović’’ koji bi se dodeljivao za najbolje ocenjenog kanarinca boje u  Opal mutaciji. 

Za reč se javio g. Dragan Nikolić i predložio da se usvoji još jedan memorijal  ’’ Dragan Savić’’ za najboljeg  Ahat 

crvenog mozaik kanarinca. 

Reč je ponovo uzeo potpredsednik Tomek i obzirom na finansijsko stanje saveza predložio da se donacija SOF-

a za suorganizaciju Državnog šampionata Srbije sa 200,000din podigne na 250,000din. 



 

 

Sva tri predloga su stavljena na glasanje i jednoglasnom odlukom Skupštine su usvojena. 

 

 
 

Dvadeseta tačka: Utvrđivanje kalendara izložbi i takmičenja za 2024/25.god.; 

Upravnom odboru do tog trenutka upućeni su sledeći zahtevi za termine održavanja izložbi: 

 
 

 

Državni šampionat sekcije odgajivača štiglića i bastarda pesme SOF-a ‚‚S1‚‚  

održan je 25.05.2024.god. U Kruševcu u organizaciji udruženja ‚‚Zlatno pero‚‚ –Kruševac 

 
 

25.-27.10.2024.   sve izložbene sekcije ........’’Zlatno pero’’ Kruševac 

01.-03.11.2024..  specijalka sekcije ’’D’’.....‚‚Kruševac‚‚- Kruševac 

07.-10.11.2024.   sve izložbene sekcije.... ’’Sremska Mitrovica’’- S.Mitrovica 

14.-17.11.2024.   sve izložbene sekcije......‚‚Sekcija ptičara‚‚-Subotica 

11.-15.12.2024.   65.Ornitološki Šamponat Srbije..... ‚‚Klub za odgoj i zaštitu ptica Sombor ‚‚- Sombor 

24.-26.01.2025.   sve izložbene sekcije......‚‚Klub za odgoj i zaštitu ptica‚‚- Sombor 

 

Takmičenja kanarinaca pesme SLAVUJAR sekcija C3: 
 

19.-20.10.2024. takmičenje sekcija ‚‚C3‚‚......‚‚Slavuj‚‚- Beograd 

03.11.2024.       takmičenje sekcija ‚‚C3‚‚... ‚‚’’Zlatno pero’’ Kruševac 

10.11.2024.       takmičenje sekcija ‚‚C3‚‚.......‚‚Bagdala’’ Kruševac 

17.11.2024.       takmičenje sekcija ‚‚C3‚‚......‚‚ Kruševac‚‚- Kruševac 

 

Takmičenja Štiglića i bastarda pesme SOFa sekcija S1: 

 

25.05.2025. takmičenje S1...... ’’Zlatno pero’’ Kruševac 

 

TAČKA RAZNO: 

 

Pri tački razno za reč se javio g. Zoran Jakovljević i postavio pitanje da li postoji mogućnost da se poručivanje 

alkica za ptice u budućnosti vrši preko aplikacije, slično kao prijava ptica za izložbu. Jakovljević smatra da bi to 

uveliko olakšalo samo poručivanje alkica i bilo lakše. Ovom predlogu su se priključili i Miroslav Stojanović i 

Miloš Stanković smatrajući da bi se na taj način otklonije mogućnosti nečitkih porudžbenica kao i probijanja 

rokova za poručivanje što bi značajno olakšalo rad blagajnici gđi.Marini pri poručivanju prstenova od 

proizvođača. 

U ovoj tački reč je uzeo u g. Dragan Nikolić i navodeći primere apelovao na SO da se dodatno poradi na 

usaglašavanju kriterijuma ocenjivanja sudija. Iz njegovog iskustva bodovi iste ptice se drastično razlikuju od 

izložbe do izložbe. 

Odgovorio je predsednik SO rečima da SO već godinama radi na tome i na svakom seminaru imaju jedan dan za 

razmatranje i usaglašavanje kriterijuma na živim pokaznim pticama. Veruje da se takve stvari dešavaju, ali se 

oni trude i rade na tome da se takve stvari minimalizuju i dešavaju u što manjem broju slučajeva. 

 

Sekretar saveza Stojanović pozvao je g. Milana Mijića da predstavi ideju i plan UO da se na izradi softversko 

rešenje da se na sajtu saveza može pratiti tabela sa rezultatima takmičara i brojem bodova nakon svake izložbe 

kako bi utakmica za prvaka Srbije bila transparentnija i zanimljivija. 



 

 

G. Mijić je rekao da to jeste dobra i zanimljiva ideja koja bi svakako doprinela takmičarskom duhu i većoj borbi 

za prvaka Srbije, ali da se na tome mora dodatno raditi i naći adekvatno softversko programsko rešenje. U svakom 

slučaju u narednom periodu ćemo raditi na tome i pokušati da to učinimo dostupnim odgajivačima takmičarima. 

Pri tački razno javio se i g. Rastislav Turčan sa predlogom da se pri savezu oformi radna grupa koja bi se bavila 

problemima oko prenošenja ptica preko granice u svrhu međunarodnih takmičenja i u kontaktu sa 

ministarstvima i adekvatnim institucijama pronađu rešenja problema koji naše odgajivače več decenijama 

sputava. 

U raspravu se umešao i g. Nikolić Dragan iznevši neka svoja iskustva i svoje dosadašnje pokušaje rešavanja 

ovog problema. 

Odlučeno je da članovi te radne grupe budu ljudi koji su se upravo nametnuli svojim dosadašnjim iskustvom na 

tom polju. To su g. Rastislav Turčan, g. Dragan Nikolić i gdja Jelena Virić uz podršku predsednika saveza i 

kompletnog Upravnog odbora.  

Nakon ovoga, za reč se javio g. Milan Mijić i podsetio da je prethodne sezone kasnila treća tura prstenova za 

ptice te da je iz tog razloga UO doneo odluku da se odgajivačima kojima je neophodno odobri korišćenje starih 

alkica ili alkica pozajmljenih od drugog odgajivača uz ogovarajuću proceduru. Njegovo pitanje za sekretara 

Stojanovića bilo je da li je neko iskoristio tu mogućnost i šte je bilo sa tim. 

Sekretar Stojanović je odgovorio da su takvu mogućnost iskoristili pojedini članovi prvenstveno društva Gaj iz 

Niša i da su svi oni pojedinačno kao i njihovo matično udruženje dobili potvrde i dokument kojim im se odobrava 

korišćenje tačno navedenih alki za obeležavanje ptica u 2024.god a koji su dužni da nose sa sobom na izložbe i 

takmičenja i dostave na uvid organizatoru kako bi im se omogućilo nesmetano izlaganje ptica obeleženih ovim 

alkama na svim nacionalnim izložbama i takmičenjima. 

G. Mijić je nadalje obrazložio prisutnima predlog izmena i dopuna Takmičarskog pravilnika koji su delegati 

ranije dobili kao materjal za ovu skupštinu. Izmene se prvenstveno odnose na usaglašavanje pravilnika sa 

prethodno donetim odlukama SO o načinu ocenjivanja i definisanju bodova koje ostvaruju ptice bez plasmana a 

sa osvojenim bodovima u nagradnom rasponu. Delegati su pozitivno reagovali na ove predloge te su izmene i 

dopune Takmičarskog pravilnika jednoglasno usvojene. Novi (važeći) pravilnik biće objavljen na sajtu SOFa 

kako bi se svi odgajivači/takmičari mogli upoznati sa njim. 

Ovim je ova skupština završena. 

 Nakon zajedničke fotografije predsednik saveza zahvalio se svima i poželeo srećan put na povratku kućama. 

 

          U Ugrinovcima 

          16.06.2024. godine. 

 

       Zapisničar, Sekretar SOF-a                                                                               Predsednik SOF-a 

         Stojanović Miroslav                                                                                            Dragan Kusonić 

                                                                                                                    

        

 

  

   Overivač zapisnika:  Vladimir Vasić 

   Ovrivač zapisnika:     Goran Milićević                          


